
Onderstaande presentatie is gegeven op donderdag 29 
juni 2023 aan alle gemeenteleden. Omdat op dat moment 
niet alle leden aanwezig konden zijn, stellen we deze 
presentatie ook via onze website ter beschikking. 
In de presentatie zijn enkele sheets met toelichtende 
tekst toegevoegd. Daarmee trachten we hetgeen is 
verteld tijdens de presentatie aan u door te geven zodat 
de verschillende ‘dia’s’ van de presentatie ook duidelijk 
zijn voor degene die op de 29e juni  niet aanwezig waren. 
Deze extra sheets kunt u herkennen aan de groene balk 
aan de rechterzijde met de tekst: “Toelichtende tekst”. TO
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BOUWPLANNEN
Verenigingsgebouw/appartementencomplex

&

Installatie kerk

29 juni 2023



Op de volgende sheet wordt de aanleiding benoemd. We 
moeten namelijk in installaties investeren. Omdat we gasloos 
moeten worden moeten we naar hele andere systemen. Dit 
jaar betalen we netto €100.000 aan energiekosten. Daarmee 
is er ook een noodzaak om gasloos te worden.
Deze aanpassing vraagt een forse investering omdat het 
verenigingsgebouw dan vloerverwarming moet krijgen en 
volledig geïsoleerd moet worden. Dit is de hoofdaanleiding.
Daarnaast speelt nog dat de indeling van de zalen niet 
optimaal is. 
Tenslotte blijken we als gemeente te vergrijzen. Wat ons 
voorzichtig moet maken met grote invetseringen en we goed 
naar zaalgebruik moeten kijken. 
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Aanleiding
• We moeten gaan investeren in het verenigingsgebouw:
o Technische installaties zijn aan het einde van de technische levensduur.

o Gasloos / elektrisch / duurzaam

o Energiekosten 2023: €100.000 (kerk en bijgebouwen) 

o Andere opwekking: geen CV-ketels maar bijvoorbeeld warmtepompen (Laag temperatuur)

o Andere manier van verwarmen, bijvoorbeeld vloerverwarming

o Daarvoor moet je het gebouw goed isoleren (vloer, muren, dak). 

o Dunne spouw, dus weinig potentiele isolatiewaarde.

• Indeling niet optimaal qua zaalgebruik (zaal 1, zaal 4)



Op hoofdlijnen zijn drie opties onderzocht, die op de 
volgende sheet zijn weergegeven. De eerste optie is het 
bestaande verenigingsgebouw aanpassen met nieuwe 
technische installaties. De tweede optie is een nieuw 
verenigingsgebouw. Daarmee kunnen we ook de 
zaalindeling beter maken. De derde optie is om bovenop 
het verenigingsgebouw appartementen te laten 
ontwikkelen.
Dat ontwikkelen van de appartementen gebeurt niet door 
de kerk. De kerk stelt alleen de grond ter beschikking en 
moet alleen de kosten van het verenigingsgebouw 
dragen. TO
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Doordat we appartementen op het verenigingsgebouw 
laten ontwikkelen zal de kerk daar geld voor ontvangen. 
Dit geld kan gebruikt worden om de aanpassing van het 
verenigingsgebouw te financieren.  Daarmee wordt (zo is 
de verwachting) de eerder genoemde optie 3 maar iets 
duurder dan het aanpassen van het bestaande 
verenigingsgebouw en heeft dat veel extra voordelen.

Het verenigingsgebouw is beter ingedeeld en energetisch 
klaar voor de toekomst. Ook kunnen woningen aan leden 
van de kerk verkocht/verhuurd worden.
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Wat zijn de mogelijkheden?
A. Bestaand verenigingsgebouw aanpassen.

• Hiermee hebben we een verenigingsgebouw dat energetisch klaar is voor de toekomst maar 
met een onhandige indeling.

B. Bestaand verenigingsgebouw slopen en een nieuw verenigingsgebouw bouwen.

• Hiermee hebben we een verenigingsgebouw dat energetisch klaar is voor de toekomst en 
flexibel indeelbaar is.

C. Bestaand verenigingsgebouw slopen en een nieuw verenigingsgebouw bouwen met 
appartementen erop.

• Hiermee hebben we een verenigingsgebouw dat energetisch klaar is voor de toekomst en 
flexibel indeelbaar is. En hebben we mogelijkheden tot huisvesting gecreëerd.

• Strikte scheiding tussen kerk en stichting (verenigingsgebouw en appartementen)!



Dit voorstel en deze gedachtegang is op de kerkenraad 
besproken. De kerkenraad heeft indertijd een commissie 
benoemd die uit moest zoeken of het überhaupt haalbaar 
was en wat er binnen het bestemmingsplan gerealiseerd 
kan worden. 

De commissie bestond uit twee diakenen, een ouderling 
en een gemeentelid (zie volgende sheet).
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Initiatief

• Ingebracht in een kerkenraadsvergadering

o Uitzoeken wat de mogelijkheden zijn en of het überhaupt haalbaar is. 

• Samenstelling commissie

o Johan den Breejen, Koos Imanse, Peter Bouma en Arie Balkenende

• Doelstelling

o Doel is verstandig investeren in het verenigingsgebouw.



Op de volgende sheet is de bestaande situatie 
aangegeven.
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Op de volgende sheet zijn de contouren van het 
bestemmingsplan aangegeven waarbinnen we een 
gebouw mogen ontwikkelen. Binnen dit 
bestemmingsplan zijn diverse beperkingen. 

Zo mogen we bijvoorbeeld maar 90% bebouwen, niet 
hoger gaan dan een goothoogte van 8 meter. En als we 
woningen realiseren moeten het zorgwoningen zijn.
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Op de volgende drie sheets is een plan weergegeven op 
hoofdlijnen waarbij gekeken is wat maximaal haalbaar is 
binnen het bestemmingsplan.
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Aanzicht vanaf Hyacintenstraat



Aanzicht vanaf Crocussenstraat



Met het plan wat we ontwikkeld hebben is er een 
vooroverleg met de gemeente Lisse geweest om te 
toetsen wat de mogelijkheden zijn.

De gemeente Lisse heeft dat plan bekeken en getoetst 
aan allerlei plannen en regelgeving. Op de volgende sheet 
is een deel van de brief weergegeven die we hebben 
ontvangen waarin aangegeven wordt waar ons plan wel 
en waar ons plan niet aan voldoet.

In deze brief belooft de gemeente Lisse nog met een 
stedenbouwkundig advies te komen. TO
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• Gemeentelijk beleid

• Woonvisie

• Parkeren

• MER 

• Bodem

• Duurzaamheid

• Ecologie

• Geluid

• Lucht

• Archeologie

• Erfgoed

• …



Dit plan is in januari besproken met de buurtbewoners 
van de Crocussenstraat. Van die bijeenkomst is een 
verslag gemaakt waarin we alle bezwaren van de 
buurtbewoners hebben genoteerd.
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STAND 
VOORJAARSLEDEN-

VERGADERING
Wachten op brief van gemeente met stedenbouwkundig advies



Medio juni hebben we van de gemeente Lisse een 
stedenbouwkundig advies gekregen. De gemeente Lisse 
heeft een architect in de arm genomen die een geheel 
nieuw plan heeft uitgewerkt. We mogen buiten het 
bestemmingsplan denken. Alle beperkingen die er waren 
mogen we loslaten en de gemeente geeft advies het plan 
aan te houden zoals dat op de volgende 8 sheets is 
aangegeven.

Dit plan is mooier maar bied ook veel meer 
mogelijkheden, en past binnen de regelgeving van de 
gemeente Lisse. TO
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Medio augustus is er weer een bespreking met de 
buurtbewoners. Dan zal het plan van de gemeente Lisse 
met hen worden besproken. Wij hebben dat plan met de 
buurtbewoners gedeeld.

Verder hebben we inzichtelijk gemaakt wat er aan 
bebouwing wijzigt in de achtertuinen. Ook hebben we 
filmpjes laten maken waarin de loop van de zon/schaduw 
te zien is in de achtertuinen in zowel de huidige als de 
nieuwe situatie. We hebben dat gemaakt voor 15 maart, 
15 juni en 15 september. Deze filmpjes zullen de 
buurtbewoners nog ontvangen. TO

EL
IC

H
TE

N
D

E 
TE

K
ST



BUURTBEWONERS
Consequenties & afspraken











Afspraken met buurtbewoners

• We houden hen op de hoogte bij elke volgende stap.

• Volgende bespreking was gepland op 4 juli maar wordt na de zomervakantie

• Ze ontvangen via ons:

o Informatie.

o Gemeentelijke stukken.

o Presentatie.

o Filmpjes met zon/schaduwverloop.



Op de volgende sheets is aangegeven wat de 
vervolgstappen zijn.

Na de zomervakantie wordt een ledenvergadering belegd 
waarin gevraagd wordt of we verder moeten gaan met 
deze ontwikkelingen.

Er is een e-mailadres gemaakt waardoor iedereen ideeën, 
bezwaren en vragen in kan dienen.

Voor een eventuele volgende fase wordt een brede 
bouwcommissie samengesteld met leden van de 
gemeente. TO
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HOE NU VERDER?



Initiatief
Ontwerp Contractstukken

Vergunning
aanbesteding Realisatie

€ … € … € … € …

Financiering / Juridisch

Stap 1 Stap 2 Stap 3 Stap 4 Stap 5



Wat vragen we aan de gemeente?
• Meedenken
o Bouwen@gergemlisse.nl

• Bouwcommissie
o Gemeenteleden die kennis en ervaring hebben met dit soort trajecten/projecten. 

 Melden bij diaken Den Breejen.

• Besluit of we hiermee door moeten gaan.
o Na de zomervakantie.

o Indicatie van de te maken kosten voor die stap.

mailto:Bouwen@gergemlisse.nl


Naast de installaties van het verenigingsgebouw moeten 
ook de installaties van de kerkzaal vervangen worden. 
Ook daar wordt over nagedacht en zijn er op hoofdlijnen 
al enkele opties uitgewerkt. 

Toegelicht is dat we ook hier rekening moeten houden 
met een noodzakelijke investering.

Op de nog te beleggen ledenvergadering na de 
zomervakantie zal dit verder toegelicht worden. Op de 
volgende sheets staat op hooflijnen wat informatie.
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DE KERK



Verwarmen / koelen kerkzaal

Huidige situatie € 100.000

Optie 1: Ketels 1 op 1 vervangen € 60.000

Optie 2: Optie 1 + zonnepanelen en –collectoren + optimalisatie ventilatie € 43.000

Optie 3: Ventilatiesysteem + warmtepompen en warmteterugwinning € 32.000

Optie 4: Optie 3 + zonnepanelen en –collectoren + energieopslag (E en W) € 10.000

Energiekosten per jaar:



Uitwerken van deze opties

• Rob van Leeuwen en WES22 Products B.V.

• 18 september aanvragen Dumava-subsidie (30% van investeringskosten)

• Na de zomervakantie ledenvergadering: toelichting & beslissing



VRAGEN?


